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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Onlangs is gebleken dat Amerikaanse en Servische reisbureaus trofeejachten 

aanbieden voor grof geld om zoveel mogelijk ganzen en andere “trofeesoorten” af te 

schieten in Nederland. Berichten hierover verschenen in de Leeuwarder Courant1 en 

Trouw2. Het betreft in ieder geval reisbureaus GetDuck.com3 en Safari international4. 

Jagers uit de hele wereld worden gelokt met foto’s van stuitende aantallen dode 

ganzen en zeldzame trofeeën die de jagers in het vooruitzicht worden gesteld als hij of 

zij ook komt jagen in Nederland.  

Trofeejachten in het buitenland hebben tot veel maatschappelijke verontwaardiging 

geleid. Zo werd er wereldwijd afschuw uitgesproken over het doden van de leeuw 

Cecil in Zimbabwe door een Amerikaanse trofeejager. De Tweede Kamer nam 

onlangs de motie Thieme/Heerema aan om de import van jachttrofeeën tegen te gaan. 

 

Toelichting beantwoording Gedeputeerde Staten 

Het jagen in Nederland door buitenlandse jagers is niet nieuw. 

Nieuw is dat er een wervende reclame in Amerika wordt gevoerd. De jachtcultuur in 

Amerika of Servië is volledig anders dan onze Nederlandse jachtcultuur. Commerciële 

jacht past niet in onze cultuur.  

 

Voor de bejaging van ganzen gaat het om het beheren van de grootte van populaties 

dan wel het voorkomen van schade aan gewassen.  

De verantwoordelijkheden van de jager en diens buitenlandse gast zijn al langer 

bestaand.  

 

In het veld wordt regelmatig gecontroleerd door Toezicht en Handhaving. Indien niet 

wordt voldaan aan de regels, kan zowel de Nederlandse als de buitenlandse jager zijn 

jachtakte kwijtraken. 

 

                                                           
1 http://www.lc.nl/friesland/Voor-4600-dollar-jagen-op-ganzen-21093975.html 

2  Trouw, 18-12-2015 
3 http://www.getducks.com/  

4 http://www.safariinternational.com/en/small-game/ducks-and-geese/627-netherlands-geese-hunt 
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In hoeverre via de (reclame)organisator jagers actief zijn (geweest) in Zuid-Holland is 

onbekend. Op de site van getducks.com staan in ieder geval 12 testimonia van 

personen die zo’n reis hebben gemaakt naar Nederland.  

 

Alle populatiebeheer en/of schadebestrijding door middel van afschot in Nederland, 

dus ook het populatiebeheer van ganzen, is aan strenge regels gebonden. Deze 

regels gelden voor de Nederlandse jagers en voor iedereen uit het buitenland, die in 

Nederland gaat jagen. Voordat een jager uit het buitenland in Nederland mag en kan 

jagen, wordt hij of zij aan een strenge controle onderworpen door de politie. Die 

controle betreft het aantonen dat de jager gerechtigd is te jagen in het land waarin 

hij/zij een woon- of verblijfplaats heeft inclusief het te gebruiken jachtgeweer en de bij 

de politie aan te vragen logeerakte. Deze logeerakte geldt voor 6 opeenvolgende 

dagen en is alleen geldig wanneer men zich in het gezelschap bevindt van iemand 

met een Nederlandse jachtakte. Bekend is dat er per jaar tussen de 60 en 80 

logeeraktes in Zuid-Holland worden aangevraagd voor buitenlandse gasten 

 

De Nederlandse jager doet de aanvraag bij de politie voor zijn buitenlandse gast 

(aanvraag procedure kan tot 8 weken duren). Te overleggen zijn de gegevens van de 

gast en het bewijs dat deze gast verzekerd is. De Nederlandse jager die de 

buitenlandse jager begeleidt, is verantwoordelijk voor zijn of haar metgezel en ook 

diens handelen.  

 

In de winter geldt er in Zuid-Holland een winterrustperiode voor de gans. 

 

1. Is het college bekend met de berichtgeving en de aanbiedingen van de reisbureaus en 

heeft zij onderzocht of deze reizen ook in Zuid-Holland worden georganiseerd? Zo ja, 

wat was hiervan de uitkomst? 

 

Antwoord 

Ja, het college is bekend met deze berichtgeving. 

Ja, er is onderzocht of deze reizen ook specifiek in Zuid-Holland worden 

georganiseerd. In een artikel in de Shooting Sportsman van November/December 

2015 zijn aanwijzingen gevonden dat er ook in Zuid-Holland gejaagd is. 

 

2. Is er in Zuid-Holland gejaagd door mensen die via deze reisbureaus een jachtreis naar 

Nederland hebben geboekt? Zo ja, hoeveel mensen? 

 

Antwoord 

Zie de toelichting door GS en het antwoord op vraag 1.  

Bij de jagersvereniging bestaat de indruk dat de logeeraktes meestal worden 

aangevraagd voor vrienden en familie van de gastheer en niet voor commerciële jacht. 
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3. Is het juist dat deze reizen in Zuid-Holland alleen mogelijk zijn met de ontheffingen van 

de provincie? 

 

Antwoord 

Naast de geldende Nederlandse wet- en regelgeving dient de buitenlandse jager zich 

voor de afschot van ganzen te committeren aan het geldende Faunabeheerplan en de 

daarop gebaseerde ontheffing van de desbetreffende provincie. Tevens valt de 

buitenlandse jager onder de verantwoordelijkheid van de Nederlandse gastheer.  

 

Personen die in het bezit zijn van een logeerakte kunnen tijdens het jachtseizoen in 

Nederland ook schade bestrijden op soorten die op de landelijke en provinciale 

vrijstellingslijst staan. De provincie heeft hierin geen actieve rol, afgezien van de 

handhaving op de wettelijke bepalingen. 

 

4. Vindt u het wenselijk dat trofeejagers tegen betaling beschermde dieren komen 

doodschieten? Zo ja, waarom? Zo nee, waarom niet? 

 

Antwoord 

Nee, dat vinden wij niet wenselijk. Zoals aangegeven in de toelichting is de 

jachtcultuur in Nederland niet gericht op commerciële jacht. Het past niet binnen onze 

cultuur dat bejaagde dieren als zogenaamde trofee worden gebruikt.  

 

Ook het provinciebestuur Jagersvereniging Zuid-Holland is geen voorstander van dit 

soort jacht. Desgevraagd hebben wij van hun het volgende standpunt ontvangen: 

“Jagen in Nederland dient altijd een doel: beschermen, beheren en/of benutten. Voor 

de bejaging van ganzen is dat veelal het beheren van de grootte van populaties dan 

wel het voorkomen van schade aan gewassen. Het commercieel gebruik van de 

ontheffing, niet in lijn met de eerstgenoemde doelen, maar met enkel tot doel het 

organiseren van exclusieve jachtreizen voor het verkrijgen van een trofee of het 

afvinken van een ‘bucketlist’, vinden wij niet passend”. 

 

5. Is het waar dat bij het gebruik van de ontheffingen die de provincie verstrekt aan de 

faunabeheereenheid vier (trofee-)jagers mee mogen schieten? 

 

Antwoord 

De toegestane hoeveelheid uitvoerders per verjaagactie die plaatsvindt op een 

ontheffing, verschilt. Dit heeft te maken met de vraag of het directe 

(perceelsgebonden) schadebestrijding betreft, of populatiebeheer ter voorkoming van 

schade. In het eerste geval ligt een beperkt aantal uitvoerders per verjaagactie voor 

de hand. Bij het beheer van zomerganzen is geen limiet gesteld aan het aantal 

uitvoerders. De reden hiervan is dat ons college zich ten doel heeft gesteld de 

populatie grauwe gans, brandgans en Canadese gans in Zuid-Holland te reduceren. 

 

6. Is de faunabeheereenheid mogelijk op andere wijze betrokken bij de bovengenoemde 

jachtpraktijken, en zo ja op welke wijze? 

 

Antwoord 

Nee. De Faunabeheereenheid is hier niet bij betrokken en distantieert zich hier ook 

van. Zij vinden deze praktijken niet wenselijk. 
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7. Bent u bereid om alle ontheffingen zodanig aan te passen dat trofeejachten 

onmogelijk worden gemaakt in Zuid-Holland? Zo ja, op welke termijn? Zo nee, 

waarom niet? 

 

Antwoord 

De Flora- en Fauna wet biedt niet de ruimte aan GS om ontheffingen daarop aan te 

passen. 

 

Uit de Circulaire Afgifte jachtakten Flora- en faunawet  blijkt dat indien de aanvrager 

niet woonachtig is in Nederland, de korpschef van het politiekorps in de regio 

Haaglanden bevoegd is om zogenoemde logeerakten af te geven en in te trekken. 

De bevoegdheid tot het nemen van beschikkingen tot intrekken van jachtakten berust 

eveneens bij de Minister van Justitie in het geval dat de houder misbruik heeft 

gemaakt van wapens of munitie dan wel van de bevoegdheid om wapens of munitie 

voorhanden te hebben, of indien er anderszins aanwijzingen zijn dat aan hem het 

voorhanden hebben van wapen en munitie niet langer kan worden toevertrouwd. 

Het is derhalve de bevoegdheid van de Minister van Justitie om te bepalen of bij 

zogeheten gebleken trofeejacht de jachtakte kan worden ingetrokken of voor het 

vervolg niet meer kan worden verleend. 

 

8. Bent u bereid via de Faunabeheereenheid te regelen dat jagers die hieraan 

meewerken uit te sluiten van ontheffingen? Zo ja, op welke termijn? Zo nee, waarom 

niet? 

 

Antwoord 

Nee, juridisch gezien is het niet mogelijk om jagers die geen overtreding hebben 

begaan uit te sluiten van het gebruik van ontheffingen. Zie onder antwoord 7. 

 

 

 

Den Haag, 25 januari 2016           

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

secretaris,                                   voorzitter, 

 

drs. J.H. de Baas                         drs. J. Smit 

 

 


